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Transportudvalget har d. 12. maj 2021 stillet mig følgende spørgs-

mål, som jeg hermed skal besvare. 

Spørgsmål nr. 520: 

Vil ministeren kommentere præsentationen fra Karlslunde Bylaug 

og Greve Kommunes foretræde for udvalget d. 11/5-21 om motor-

vejsstøj ved Køge Bugt Motorvejen, jf. TRU alm. del - bilag 345? 

Svar: 

Støj fra trafikken er et væsentligt samfundsproblem, som har kon-

sekvenser for rigtig mange danskere rundt omkring i landet. 

Jeg er opmærksom på udfordringerne i Greve Kommune langs 

Køge Bugt Motorvejen, hvor flere boligområder er belastede med 

meget høje støjniveauer. Problemerne fremgår også af Vejdirekto-

ratets seneste støjhandlingsplan for statens veje. 

Jeg har noteret mig, at der i forbindelse med udbygningen af Køge 

Bugt Motorvejen blev etableret støjafskærmninger og støjvolde, 

samt udlagt asfalt, der skulle reducere støjen. På trods af denne 

indsats må vi desværre erkende, at der fortsat findes udfordringer 

med støj langs motorvejen. 

I regeringens udspil Danmark fremad – Infrastrukturplan 2035 

er der prioriteret 3 mia. kr. til en markant og helhedsorienteret 

støjindsats, som skal finansiere støjskærmsprojekter, støj-stære-

kasser, samarbejdsprojekter med kommuner samt udvikling og af-

prøvning af nye virkemidler på støjområdet.  

Givet de aktuelle forhandlinger med Folketingets partier om en 

langsigtet aftale om fremtidens transportinfrastruktur, vil jeg af-

holde mig fra uden for forhandlingerne at kommentere yderligere 

på konkrete projektforslag. 
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Med venlig hilsen 

Benny Engelbrecht 

 

 


